
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
 
 

ZPRAVODAJ 
 Číslo 1270/ Ročník 25  

JAK MOC MÁ KŘESŤAN 

Informační týdeník Sboru CASD Praha 5 – Smíchov 

 SMÍCHOVSKÝ

HOŘÍCÍ KEŘ 



 

BOHOSLUZBYONLINE.CZ DOSTUPNÉ TAKÉ NA: 
 
 

 
 
 
 

PROGRAM SOBOTNÍ BOHOSLUŽBY  
 
 

 

9,3o hodin 

 Studium sobotní školy a dětské sobotní školy – vede Josef Prokop 

Téma úkolu: „Hořící keř“ 
• Společná píseň č. 30 „Můj Tvůrce, Pane můj“ 
• Biblický text „Exodus 3,1-17“ a modlitba 

 

• Studium probíhá ve třídách pod vedením učitelů 
Pavel Bláha, Luděk Bouška 

• Video prezentace „Pečovatelská dodávka“ 
• Sbírka pro potřeby misie 
• Společná píseň č. 24 „Bůh je má píseň“ 
• Modlitba 

  

1o:3o hodin  

Přestávka 
 

1o:45 hodin    

Bohoslužba – vede Petr Bezděkovský  
• Přivítání, sborová oznámení  
• Společná píseň č. 201 „Před tvář tvoji“ 
• Modlitba  
• Sbírka pro potřeby sboru  
• Příběh pro děti – Soňa Sílová 
 

• Píseň - "Jak úžasná“ 
• Čtení textu Bible – Matouš 26,8-13  
• Tichá modlitba  
• Kázání – Soňa Sílová  

Téma: „Jak moc má křesťan pomáhat?”  
Matouš 26,8-13 a Lukáš 10,25-37 
 

• Společná píseň č. 238 „Bez obav lásce věřím“ 
• Modlitba – Soňa Sílová 
• Společná píseň č. 284 „Kéž nás vede“ vsedě 
• Soukromé tiché modlitby a rozjímání vsedě 

 



 
 

 

 

Oznámení 

 
-Přejeme požehnanou sobotu všem, kteří navštívili náš sbor. 

 
-Dnes, 12. 7., bude kázáním sloužit sestra Soňa Sílová. 

 
-Příští sobotu, 19. 7., bude slovem z Písma sloužit bratr Marek Škrla. 

 
-Ve dnech, 13.  – 20. 7., probíhá letní tábor ZS KP v Raspenavě  

na téma „Stroj času“ (více informací u vedoucích KP) 
 

-V neděli, 20. 7., se uskuteční odložený výlet T. O. M.  
„Jižňák – nepotkáme Otíka?“ PS. Přibalte do batohu s sebou rohlík. 

 
-Prosíme, mysleme na svých modlitbách na sestry a bratry, 

kteří jsou nemocní nebo prožívají různé nemilé životní situace. 
 

-Připojte se k nám v měsíci červenci a mysleme na svých 
modlitbách na: soužití sboru. 

 
-Bankovní účet sboru: 5053339/0800, do textu jméno a účel. 

 

-Lékárnička sboru a druhá, přenosná, jsou umístěné  
v zákristií na stěně a ve skříňce označené zeleným křížem. 

  
 
 
 

 

 

 
 

Pravidelné sborové sbírky 
Účel: sbírka misie 

Bankovní účet: 5053339/0800 
Variabilní symbol: 11106 
------------------------------------------ 

 

Účel: sbírka pro sbor 
Bankovní účet: 5053339/0800 

 Variabilní symbol: 777 
 

VZKAZY, PODĚKOVÁNÍ, NABÍDKA… 
 

Kazatelská epištola Smíchovským - 260. kapitola 
 

Z ŠESTI MINUT ČLOVĚKA … 
 

Jak jsem s vámi mnohokrát sdílel, když jdu mých téměř pravidelných zdravotních 5 
km ranní rychlé chůze, končím za hřbitovní zdí na jedné osamocené lavičce, kde si 

V období 13. – 19. 7. 2025 oslaví narozeniny: 
 

Nohejlová Vladěna (14.7.); Nevrlá Eliška (16.7.); Veselá Anežka (18.7.) 
 

Přejeme hojnost Božího požehnání do dalších let. 
P.S. Omlouváme se všem, na které jsme zapomněli. Nebyl to úmysl. 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

QR Platba - Misie QR Platba - Sbor 



dávám mobil „na letadlo“ a zapnu si budíka na – jak jsem si to pro sebe nazval – „šest 
minut člověka“. To je čas, kde nic neřeším, kdy se ani nemodlím nebo nemám 
potřebu nějak „užitečně“ vyplnit čas – kdy jen tak koukám do nebe a kolem sebe a 
prostě „jsem před Pánem Bohem“. Nevěřili byste, jak je to někdy nesmírně dlouhá 
chvíle, ale když si někdy všimnu krásného modré-ho nebe a mraků na něm, listů, 
které v průběhu ro-ku rostou, barví se, pada-jí, stromů, jak se kymácejí ve větru, 

někdy to uteče úplně 
obratem. Někdy je tato 
chvíle tou nejvzác-nější z 
celého dne… 

Naposledy mě v tomto 
„svatém čase člověka“ fas-
cinovala písková cesta 
pod lavičkou, kde jsem si 
všiml mravenců, kteří bě-
hají cestičkou na druhou 
stranu chodníku. Nikdy se 
nezastaví, jsou pořád v 
běhu, nikdy ani 
nezpomalí… Od toho 
okamžiku intenzivně 
přemítám sám nad sebou 

a svým životem. Kdybych si tady na chvilku nesedl, prošel kolem, pravděpodobně 
bych nějakého z těch mravenců zašlápl, aniž bych to věděl, a šel bych dál… 

Přemýšlel jsem, jak nás asi ze svého nadhledu vidí Hospodin na těch našich 
mravenčích cestách, v našich očích tak důležitých a nepostradatelných. Jak užitečný 
mi byl nadhled nad mým životním „mravenčením“ z pohledu toho „na lavičce“ – zn. 
Ž 73,17: „teprve když jsem to viděl z Božího nadhledu, pochopil jsem“. Doporučuji 
každému z vás podobnou zkušenost, laviček je kolem nás po parcích dost… 

 

  Váš kazatel Vašek Vondrášek 

SOBOTNÍ ŠKOLA 

Téma 3. čtvrtletí 2025: EXODUS 
Lekce 2: Hořící keř 
Základní verš 
„Hospodin dále řekl: ‚Dobře jsem viděl ujařmení svého lidu, který 
je v Egyptě. Slyšel jsem jeho úpění pro bezohlednost jeho 
poháněčů. Znám jeho bolesti. Sestoupil jsem, abych jej vysvobodil 
z moci Egypta a vyvedl jej z oné země do země dobré a prostorné, 
do země oplývající mlékem a medem...‘“ (Ex 3,7.8) 
 

V druhé lekci se podíváme na klíčové Boží zjevení Mojžíšovi u 
hořícího keře a jeho povolání k vysvobození Izraele z 
egyptského otroctví. 
 

➢ Ex 3,1–6: Zjevení v ohnivém keři (neděle) 
➢ Ex 3,7–12: Boží soucit a povolání Mojžíše (pondělí) 



➢ Ex 3,13–15: Hospodin se představuje jménem (úterý) 
➢ Ex 4,1–12: Mojžíšovy výmluvy a Boží ujištění (středa) 
➢ Ex 4,24–26: Hospodinovo setkání s Mojžíšem a obřízka (čtvrtek) 

 

Otázky: 
➢ Co asi prožíval Mojžíš, když se z „prince“ stal „pastýřem ovcí“? 
➢ Kdo to s Mojžíšem mluvil u „hořícího keře“? 
➢ Co nás chce Bůh akčním příběhem o obřízce naučit?" 

 

PDF lekce: https://sobotniskola.casd.cz/lekce_PDF/aktualni/02pdf 
V tomto čtvrtletí otvíráme témata sobotní školy v pořadu Bible pro dnešek – pořad 
HopeTV inspirován tématem lekcí sobotní školy https://sobotniskola.casd.cz/bible-
pro-dnesek/ 
Studium každý pátek od 20 hodin na adrese https://meet.google.com/pkn-hzjb-nja 
 

                                         Luděk Bouška 
 

 
Erton Köhler byl zvolen předsedou Generální konference 
 

Více než 2800 delegátů církve Adventistů se sešlo na 62. Generální konferenci, aby 
diskutovalo o směrování církve v následujících letech. Jedním z úkolů konference je 
také volba představitelů církve. Dnes v podvečer se tak stalo volbou nového 
předsedy Generální konference jím se stal Erton Köhler. 

Köhler se narodil v jižní Brazílii. V roce 1989 absolvoval bakalářský titul v oboru 
teologie na Adventistickém pedagogickém institutu a v roce 2008 na téže škole 
získal magisterský titul v oboru pastorální teologie. 

V letech 1990-1994 sloužil Köhler jako kazatel v São Paulu. V roce 1995 byl zvolen 
jako vedoucí oddělení mládeže na sdružení Rio Grande do Sul a v roce 1998 se stal 

https://sobotniskola.casd.cz/lekce_PDF/aktualni/02pdf
https://sobotniskola.casd.cz/bible-pro-dnesek/
https://sobotniskola.casd.cz/bible-pro-dnesek/
https://meet.google.com/pkn-hzjb-nja


vedoucím oddělení mládeže Severovýchodní 
brazilské unie. V červenci 2002 se Köhler vrátil na 
sdružení Rio Grande do Sul, kde dříve působil, aby 
se stal tajemníkem. Následující rok byl zvolen 
vedoucím oddělení mládeže pro osm zemí 
tvořících Jihoamerickou divizi. V roce 2007 stal 
předsedou Jihoamerické divize. 

Během svého působení v SAD byl Köhler hnací 
silou velké části mediálního růstu a úspěchu Novo 
Tempo, 24hodinového vysílání na satelitních a 
kabelových sítích v Jižní Americe. Ve věku 38 let 
byl nejmladším prezidentem divize, který vedl 
SAD.  

Köhler je ženatý s Adriene a mají dvě děti. 

Nově zvolený předseda Církve adventistů sedmého dne se 
zamýšlí nad výzvami a zdravým životem ve víře 
 

Erton Köhler, kazatel narozený v Brazílii, známý svým inovativním přístupem k 
evangelizaci, je nově zvoleným prezidentem Generální konference Církve adventistů 
sedmého dne a prvním, kdo pochází z Jižní Ameriky. 

Köhler bude sloužit jako duchovní a administrativní vůdce globálního hnutí, které 
má 23 milionů členů ve více než 200 zemích. Do této funkce byl zvolen během 
zasedání Generální konference, nejvyššího řídícího orgánu církve, v St. Louis. 

Rozsáhlý geografický dosah církve představuje jen jednu z překážek, které ho čekají 
při výkonu jeho povinností jako předsedy, zejména s ohledem na dnešní politickou 
polarizaci a národní příslušnost, uvedl Köhler v rozhovoru pro agenturu Associated 
Press. 

„Pokud bych si mohl vybrat jedno slovo, které vystihuje výzvu této chvíle, pak je to 
slovo „jednota‘,“ řekl. „Není snadné si tuto jednotu udržet, protože členové církve 
jsou občané, žijí v různorodé místní společnosti a jsou jí ovlivněni.“ 

Církev adventistů sedmého dne je protestantská denominace, která považuje Bibli 
za inspirované Boží slovo a primární autoritu pro adventisty. Ti jsou známí svou 
vírou v blízký druhý příchod Krista a dodržováním dne odpočinku v sobotu, sedmý 
den v týdnu. 

Jen několik dní po nástupu do své nové funkce se Köhler podělil o své vize do 
budoucna, včetně plánů využít technologie a sociální média k oslovení mladých lidí. 
Zamyslel se také nad tím, jak víra a zdravý životní styl rezonuje s lidmi, kteří tvoří 
současnou společnost, a nad dalšími problémy, kterým církev čelí. 

Jaká je role předsedy Generální konference? 

Köhler vysvětlil svou práci jako skládání puzzle a přirovnal ji k práci jiného nedávno 
zvoleného církevního vůdce s vazbami na Jižní Ameriku, papeže Lva XIV., prvního 
papeže katolické církve narozeného v USA, který má také peruánské občanství. 



„Nejsem papež církve. Jsem kazatel. Nemáme vertikální vedení, které by mohlo o 
rozhodovat a vnucovat to všem,“ řekl Köhler a poukázal na různé úrovně vedení v 
církvi. 

„Respektujeme tyto hlasy. Dostáváme návrhy z jiných úrovní církve, diskutujeme o 
nich; diskutujeme o tom, jak je společně implementovat. Mojí rolí je snažit se udržet 
celou tuto skládačku pohromadě pozitivním způsobem.“ 

Jaké jsou jeho priority jako nového lídra? 

Köhler si přeje vidět více mladých lidí zapojených do církve, více žen ve vedení a více 
investic do komunikace a technologií pro prosazování jejího poslání. 

Chce se také zaměřit na další šíření působnosti církve, která roste zejména v 
některých částech Afriky a Latinské Ameriky. 

„Za prvé, bych rád viděl více mladých lidí zapojených do církevních aktivit, do 
vedení, sdílení svých názorů, svých myšlenek, nebo v místní komunitě,“ řekl Köhler. 

Kromě důrazu církve na sobotu si Köhler také myslí, že dlouhodobé zaměření 
adventistů na zdravý životní styl může oslovit mladší generace. 

Mnoho členů církve jsou vegetariáni, zdržujeme se alkoholu a tabáku. Adventisté 
také provozují po celém světě rozsáhlou síť nemocnic a zdravotnických klinik, 
mnoho členů církve působí ve zdravotnictví. 

„Nová generace hledá zdraví a krásu. Stará se o svá těla,“ řekl Köhler. „Máme pro ně 
poselství, že nejsme jen institucionalizované náboženství, ale že jsme skupinou 
věřících, kteří důvěřují Bibli a přinášejí poselství, které nám může zlepšit život.“ 

Pokud jde o ženy ve vedoucích pozicích, Köhler uvedl, že nezahajuje diskusi o 
ordinaci žen, „Na to teď není vhodná chvíle,“ řekl Köhler. Řekl však, že adventistické 
ženy „si zaslouží větší zastoupení ve vedení“ a „jejich hlas musí být slyšet“. 

Naše víra je ovlivněna viděními Ellen Whiteové. Její rozsáhlé křesťanské texty, ačkoli 
měly hluboký vliv na formování církve, nemají stejnou váhu jako Písmo. Církev dnes 
vnímá za dobré, že ženy jsou přítomny na vysokých úrovních církve ve 
zdravotnictví, vzdělávání a administrativě a také v lokální službě komunitám a 
vedení pastorace pro ženy. 

Pokud jde o technologie a komunikaci, Köhler uvedl, že je silným zastáncem obou, 
protože je vnímá jako způsoby, jak oslovit lidi, ať jsou kdekoli. 

„Pokud je naším povoláním sloužit lidem, musíme být tam, kde jsou oni, zejména 
nové generace. A mladá generace je nyní na sociálních sítích,“ řekl. 

Jaké jsou některé z obav týkajících se náboženské svobody, kterým církev 
čelí? 

Církev adventistů sedmého dne, založená v roce 1863 v Battle Creeku v Michiganu, 
klade důraz na ochranu náboženské svobody pro všechny. 

„Největší výzvou pro nás je nyní svoboda projevu. … Chtěli bychom být chráněni v 
našem právu vyjadřovat to, čemu věříme,“ řekl Köhler. 



„Dnešní společnost, a někdy i média, z velké části jednostranně podporuje některá 
témata a církevní představitelé, církve nemají prostor, aby laskavým a uctivým 
způsobem vyjádřili, co si myslí.“ 

Köhler to částečně připisuje některým křesťanským denominacím, které „jsou v 
některých tématech velmi silné a agresivní“. Adventisté, řekl, musí i nadále bojovat 
za ochranu práva vyjadřovat své názory a přesvědčení pozitivním způsobem. 

Jaké je jeho poselství pro ty, kteří neznají Církev adventistů sedmého dne? 

„Někdy lidé prezentují naši církev na základě důrazů, které jsou pro ostatní zvláštní, 
a myslí si, že jsme lidé z jiné planety,“ řekl Köhler. „Jsme lidské bytosti. Jsme tu, 
abychom sloužili, jsme tu, abychom milovali, jsme tu, abychom něco změnili.“ 

Zve lidi, aby se setkali s členy církve a sami si užili atmosféru církve. 

„Přijďte si s námi popovídat, přijďte nás navštívit, pobavit se s námi,“ řekl. „Budete 
vědět, kdo jsme, uvidíte, jak můžeme pozitivně ovlivnit váš současný i budoucí 
život.“ 

Článek byl připraven agenturou AP (Associated Press) 
 

 
 



Facebooková událost zde. 

https://www.facebook.com/events/1393609065063260


 



 



Kreslené příběhy Starého zákona 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Pokračování příště 

 

 

Smíchovský Zpravodaj, informační týdeník vydává Sbor CASD Praha–Smíchov 
Odpovědný redaktor Jaroslav Bartoš. Vychází každý týden v sobotu v nákladu 130 ks. Případné změny v programu jsou vyhrazeny. 

Uzávěrka příspěvků je čtvrtek. Redakce příspěvky neupravuje a otiskuje je v plném znění. Za tiskové chyby se omlouváme. 
Další infrmace naleznete na internetových stránkách sboru – www.casdsmichov.cz  

http://www.casdsmichov.cz/

